
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 7. posiedzeniu Senatu 

w dniu 13 marca 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra finansów Tadeusza Kościńskiego 

Z dniem 1 stycznia br. weszły w życie przepisy, na bazie których podstawą do odliczenia VAT może być 

paragon (ze wskazaniem nr NIP wystawcy), o ile kwota danej transakcji nie przekracza 450 zł. Tym samym 

paragon spełniający wszystkie wymogi pełni funkcje faktury uproszczonej (de facto postrzeganej jako zwykła 

faktura). 

W świetle powyższego bardzo proszę o doprecyzowanie, czy nabywca ma prawo oczekiwać i zażyczyć 

sobie wystawienia zwykłej faktury. I na jakiej podstawie może to uczynić? Wątpliwość wynika z faktu, że  

w praktyce wielu sprzedawców wystawienie paragonu z numerem NIP traktuje jako argument dla odmowy 

wystawienia zwykłej faktury. 

Można odnieść wrażenie, że przepisy w tym zakresie są mało precyzyjne i brakuje szczegółowych obja-

śnień. Proszę o zwrócenie uwagi na wskazany problem i o stosowną odpowiedź. 

Z poważaniem 

Andrzej Kobiak 
 


